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Besvarelse af spørgsmål nr. 707 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 
 
Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 707 (Alm. del), som 
Folketingets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 12. marts 2025. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mette Thiesen (DF). 
 
 
 
Peter Hummelgaard 

/ 
Thomas Seremet 
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Spørgsmål nr. 707 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 
 

”Vil ministeren oplyse, hvad det estimeret koster at arbejde 
mere forebyggende blandt landets politibetjente for at afværge 
og undgå nedslidning og efterfølgende afskedigelse/opsigelse?” 

 
Svar: 
 
Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 
udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende: 
 

”Rigspolitiet kan oplyse, at dansk politi løbende arbejder med 
forebyggelse af psykiske og fysiske belastninger, bl.a. via 
arbejdstilrettelæggelse, uddannelse, ledelse og andre 
organisatoriske tiltag samt via støtte- og behandlingstilbud til 
belastede medarbejdere.  
 
Et skøn over udgifterne til yderligere forebyggelse vil afhænge 
af, hvilken yderligere indsats man måtte ønske.” 

 
Det er vigtigt, at der tages bedst muligt hånd om politibetjentene i dansk 
politi. Politiet passer godt på os, og derfor skal vi også passe godt på dem 
og yde en støtte, der står mål med politibetjentenes store indsats.  
 
Der er med flerårsaftalen for politiets og anklagemyndighedens økonomi 
2021-2023 gennemført flere initiativer, der generelt skal medvirke til at gøre 
politiet mere robust og lette presset på politibetjentene. Jeg finder det 
naturligt, at rammerne for politiet, herunder politibetjentenes vilkår, også 
bliver et tema i de kommende forhandlinger om en ny flerårsaftale. Det er 
en proces, vi starter op senere i foråret, og som jeg ser frem til.  
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